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JEGYZŐKÖNYV 
 

Készült:  A Humán Bizottság 2022. október 20-ai, munkaterv szerinti, nyílt 

üléséről 

 

Az ülés helye: Közös Önkormányzati Hivatal I. emeleti tárgyalóterem 

 

Jelen voltak: Székely Antal elnök, Jónás Róbert, Hermann Istvánné, Jugovics 

Józsefné és dr. Mátics István bizottsági tagok 

  

Távol voltak: Papp Péter Attila és Vargáné Vojnár Katalin bizottsági tagok 

 

Meghívottak: a mellékelt jelenléti ív szerint 

 

 

Székely Antal elnök köszöntötte a jelenlévőket és a bizottság ülését 15 óra 1 perckor megnyitotta. 

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 5 fő jelen volt.  

Javasolta, hogy a meghívóban szereplő napirendi pontokat tárgyalják, a testületi előterjesztések közül 

pedig csak a bizottság hatáskörébe tartozókat (Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, a 

hozott döntésekről, jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, Oroszlány Város Óvodái 

beszámolója a 2021/2022. nevelési évben végzett tevékenységéről, Oroszlány Város Óvodái 2022/2023. 

évi munkatervének véleményezése, Kötelező felvételt biztosító általános iskolai körzethatárok 

véleményezése, Döntés a temetőről és a temetkezési tevékenységről szóló 21/2000. (XII. 6.) számú 

rendelet felülvizsgálatáról és a temetőüzemeltetés feltételeiről, Az oroszlányi V. számú felnőtt háziorvosi 

körzettel kapcsolatos döntések). 

 

Kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, kérte, szavazzanak a napirendről.  

 

A bizottság nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta a 

napirendet és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testülete Humán Bizottságának 

155/2022. (X. 20.) határozata 

a napirendről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Humán Bizottsága a katasztrófavédelemről és 

a hozzá kapcsolódó egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § (4) 

bekezdésétől eltérően rendelkező, az Ukrajna területén fennálló fegyveres konfliktusra, illetve 

humanitárius katasztrófára tekintettel, valamint ezek magyarországi következményeinek az elhárítása 

érdekében veszélyhelyzet kihirdetéséről és egyes veszélyhelyzeti szabályokról szóló 180/2022. (V. 24.) 

Korm. rendelet 4. §-a által meghatározott feladat- és hatáskörében eljárva az alábbi határozatot hozza: 

A 2022. október 20-ai, munkaterv szerinti ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja: 

Nyílt ülés 

1. A Képviselő-testület 2022. október 27-ei nyílt ülése előterjesztéseinek megvitatása 

- Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról  

- Oroszlány Város Óvodái beszámolója a 2021/2022. nevelési évben végzett tevékenységéről  

- Oroszlány Város Óvodái 2022/2023. évi munkatervének véleményezése  

- Kötelező felvételt biztosító általános iskolai körzethatárok véleményezése  

- Döntés a temetőről és a temetkezési tevékenységről szóló 21/2000. (XII. 6.) számú rendelet 

felülvizsgálatáról és a temetőüzemeltetés feltételeiről 
- Az oroszlányi V. számú felnőtt háziorvosi körzettel kapcsolatos döntések 
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2. Kérdés, interpelláció 

Zárt ülés: 

3. A Képviselő-testület 2022. október 27-ei zárt ülése előterjesztéseinek megvitatása 

- „Jó tanuló - jó sportoló” cím elnyerésére kiírt pályázat elbírálása 

4. Egyedi szociális kérelmek elbírálása 

 

Felelős: Székely Antal elnök  

 

 

1. NAPIRENDI PONT: A Képviselő-testület 2022. október 27-ei nyílt ülése előterjesztéseinek 

megvitatása 

 

Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte, szavazzanak az 

előterjesztés támogatásáról. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta az 

előterjesztést és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testülete Humán Bizottságának 

156/2022. (X. 20.) határozata 

a „Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Humán Bizottsága a katasztrófavédelemről és 

a hozzá kapcsolódó egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § (4) 

bekezdésétől eltérően rendelkező, az Ukrajna területén fennálló fegyveres konfliktusra, illetve 

humanitárius katasztrófára tekintettel, valamint ezek magyarországi következményeinek az elhárítása 

érdekében veszélyhelyzet kihirdetéséről és egyes veszélyhelyzeti szabályokról szóló 180/2022. (V. 24.) 

Korm. rendelet 4. §-a által meghatározott feladat- és hatáskörében eljárva az alábbi határozatot hozza: 

Elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb 

eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról” című 

előterjesztést. 

 

Felelős: Székely Antal elnök  

 

 

Oroszlány Város Óvodái beszámolója a 2021/2022. nevelési évben végzett tevékenységéről 

 

Benyiczki Ágota óvodavezető elmondta, a beszámolóban részletesen leírták mindazt, amit terveztek és 

mindazt, amit végrehajtottak. Óvodánként is szerepelnek a sajátosságok, azok a feladatok, amiket 

elvégeztek az óvónők. Az I. félévben inkább zártan tervezték a programokat, de a II. félévtől a szülőket 

is várták a programokra. Sok mindent megvalósítottak és a munkatervben pedig tovább viszik őket. 

Ebben az évben a fenntarthatóságra nevelést tűzték ki kiemelt feladatként. Sok mindent terveznek, azt 

tapasztalják, hogy a gyerekeken keresztül a családok is ezeket a programokat átveszik (pl. ruhagyűjtés, 

papírgyűjtés, szelektív hulladékgyűjtés, víz- és áramhasználatban a takarékosságra való törekvés). 

Nehézséget jelentette tavaly és idén is, hogy nagyon magas a sajátos nevelési igényű gyermekek száma 

és a beilleszkedési, magatartászavaros gyerekek száma. Tavaly 30 fölött volt az SNI-s gyerekek száma, 

60-65 beilleszkedési és magatartászavaros gyerek volt. 545 gyermek jár az óvodába, tehát 10%-uknak 

papírja is van, és ennél több ilyen gyermek van. Minden csoportban legalább 5 gyerekkel van valami 

komolyabb probléma. A fejlesztésük megvalósul ugyan, de napi 6-8 órában ott vannak a csoportban és 

ott igen nehéz mindenkire egyénileg is figyelni. Főleg a nagyon súlyos autistákkal nehéz a 25 gyerek 

mellett dolgozni. 1 év is eltelik, mire átkerül a neki megfelelő intézménybe. Az integrációt fontosnak 

tartják, aki beilleszthető a 25 gyerek közé, akivel lehet együttműködni, azokat megoldják az óvónők, 

felkészültek, soknak van szakvizsgájuk, sokan tanulnak tanfolyamokon. 
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Székely Antal elnök kiemelte a beszámolóból, hogy viszonylag magas még mindig azoknak a száma, 

akik visszamaradnak. Az is látszik, hogy nagyon kevés a pszichológusi, gyógypedagógiai segítség. Ezek 

között a körülmények között 15 gyermeknél nem lehetne több egy csoportban. Gratulált az óvoda 

vezetőinek és dolgozóinak az elvégzett munkához. 

 

Benyiczki Ágota óvodavezető elmondta, ahhoz, hogy sokan maradnak vissza, sokat tett hozzá a covid. 

Rettentő lemaradások vannak azért, mert fél évig otthon voltak a gyerekek. Tehát az óvoda szerepe 

nagyon fontos és jó ebből a szempontból, hogy kötelező az óvoda. Mert a fejlesztéseket, ismereteket 

megkapja a gyermek. A pszichológus idén csoportos tréningeket is fog tartani. 

Jónás Róbert bizottsági tag kérdésére – Miért tart 1 évig, hogy az autista gyerekek átkerüljenek a nekik 

megfelelő intézménybe? – elmondta, mert csak szakértői bizottság véleménye alapján kerülhetnek át 

másik intézménybe. Először a helyi pedagógiai szakszolgálatba kell elküldeni a gyermeket, 3-4 hónapig 

eltart, mire oda bekerül vizsgálatra. Ők továbbküldik, megint eltelik 3-4 hónap, mire ott is behívják 

vizsgálatra.  

 

Székely Antal elnök hozzátette, mindemellett a szülőkkel is meg kell küzdeni. 

 

Jugovics Józsefné bizottsági tag felvetette, nagyon sokan mentek nyugdíjba. Kérdésére – Sikerült 

pótolni mindenkit? – Benyiczki Ágota óvodavezető elmondta, 2 nyugdíjas visszajött, 2 újfelvételes van, 

tehát mindenkit nem sikerült sajnos pótolni. Pedagógiai asszisztenseket vettek fel, akik csak délután 

vannak egyedül a gyerekekkel. 

 

Dr. Mátics István bizottsági tag kérdése az volt, hogy észleltek-e különbséget a vonatkozásban, hogy 

az óvodába a bölcsődéből vagy a családból kerül a gyerek? 

 

Benyiczki Ágota óvodavezető válaszában elmondta, igen, nagyon sokat számít a bölcsőde. A 

bölcsődéből jövő gyerekek sokkal önállóbbak, többségük szobatiszta, egyedül is tudnak öltözni, sok 

mindenben sokkal ügyesebbek és ha valakivel valami probléma van, a bölcsőde jelzi. A korai fejlesztést 

már a bölcsőde jelzi. Nagyon sokat tesz a bölcsőde is azért, hogy a gyerekek önállóbbak, fejlettebbek 

legyenek. A mostani anyukák közül sajnos sokan nem is tudják, mit kellene csinálni. 

 

Dr. Mátics István bizottsági tag elmondta, sok az SNI-s, az autista gyerek. Van-e arra irodalmi adat, 

hogy ez a növekedés a diagnosztika finomításának a következménye, vagy pedig így volt ez a múlt 

században is? Mint egészségügyhöz némileg értő ember azt állíthatja, hogy nem tud olyan légköri vagy 

egyéb változásról, ami ezt indokolná. 

 

Benyiczki Ágota óvodavezető elmondta, az biztos, hogy a diagnosztika pontosabb lett. Minden 5 éves 

korú gyereket felmérnek, előre jeleznek a védőnők. Amikor kezdte a vezetést, akkor 8 gyerek volt SNI-

s az óvodába, most 30-cal kezdenek. Autista nem volt, vagy 1 volt, most pedig már van 3 és 3 felmérés 

alatt. Azt tudják, hogy vannak droghasználó szülők. 

 

Dr. Mátics István bizottsági tag elmondta, máshol keresné az okokat. A régi nagycsaládokban, ahol 

volt 8-10 gyerek, volt ideje a gyereknek beilleszkedni a családba, a társadalomba. 

 

Benyiczki Ágota óvodavezető egyetértett azzal, hogy a nagycsaládokban másként viselkedik a gyerek. 

Azt érzékeli, hogy a mai gyerekeknek sokkal súlyosabb a viselkedészavaruk, sokkal többet engednek 

meg maguknak. A türelmesség, a tolerancia eléggé hiányzik. Sok esetben a szülőktől megerősítést 

kapnak. 

Péter Melitta jegyzői referens felvetésére az infokommunikációs eszközök hatásáról beszéltek. 

 

Katonka Anita óvodavezető-helyettes hozzátette, a pandémia alatt a szocializáció nulla volt. A nyitást 

követően ledöbbenve álltak, mikor a gyerekek visszatértek az óvodába, tomboltak. A pandémia alatt a 

tömbházakban lakó gyerekek mozgása a 0-val lett egyenlő, ugyanez igaz az emberi kapcsolatokra. 

Szerintük akkor erősödött fel ez a folyamat.  

 

Miután több kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte, szavazzanak 

az előterjesztés támogatásáról. 

 



4 

 

A bizottság nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta az 

előterjesztést és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testülete Humán Bizottságának 

157/2022. (X. 20.) határozata 

az „Oroszlány Város Óvodái beszámolója a 2021/2022. nevelési évben végzett tevékenységéről” 

című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Humán Bizottsága a katasztrófavédelemről és 

a hozzá kapcsolódó egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § (4) 

bekezdésétől eltérően rendelkező, az Ukrajna területén fennálló fegyveres konfliktusra, illetve 

humanitárius katasztrófára tekintettel, valamint ezek magyarországi következményeinek az elhárítása 

érdekében veszélyhelyzet kihirdetéséről és egyes veszélyhelyzeti szabályokról szóló 180/2022. (V. 24.) 

Korm. rendelet 4. §-a által meghatározott feladat- és hatáskörében eljárva az alábbi határozatot hozza: 

Elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „Oroszlány Város Óvodái beszámolója a 2021/2022. 

nevelési évben végzett tevékenységéről” című előterjesztést. 

 

Felelős: Székely Antal elnök  

 

 

Oroszlány Város Óvodái 2022/2023. évi munkatervének véleményezése 

 

Benyiczki Ágota óvodavezető elmondta, a fenntarthatóság mindenképpen kiemelt feladatuk lesz. 

Remélik, hogy sikerül majd még pedagógusokat találniuk. Kollegáik közül is járnak főiskolának ketten, 

vannak további munkatársaik, akik lehet, hogy továbbtanulnak. Ez azért jó, mert akkor maradnak az 

óvodában. 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte, szavazzanak az 

előterjesztés támogatásáról. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta az 

előterjesztést és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testülete Humán Bizottságának 

158/2022. (X. 20.) határozata 

az „Oroszlány Város Óvodái 2022/2023. évi munkatervének véleményezése” című előterjesztés 

véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Humán Bizottsága a katasztrófavédelemről és 

a hozzá kapcsolódó egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § (4) 

bekezdésétől eltérően rendelkező, az Ukrajna területén fennálló fegyveres konfliktusra, illetve 

humanitárius katasztrófára tekintettel, valamint ezek magyarországi következményeinek az elhárítása 

érdekében veszélyhelyzet kihirdetéséről és egyes veszélyhelyzeti szabályokról szóló 180/2022. (V. 24.) 

Korm. rendelet 4. §-a által meghatározott feladat- és hatáskörében eljárva az alábbi határozatot hozza: 

Elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „Oroszlány Város Óvodái 2022/2023. évi 

munkatervének véleményezése” című előterjesztést. 

 

Felelős: Székely Antal elnök  

 

Kötelező felvételt biztosító általános iskolai körzethatárok véleményezése 

 

Székely Antal elnök javasolta, hogy ezt az előterjesztést ne tárgyalja a bizottság, mert egyrészt az 

iskoláktól olyan jelzés nem érkezett, hogy bármilyen változtatást kell tenni. A másik oka, hogy 

véleményezési joga van az önkormányzatnak, és a bizottságnak nincsenek adatai arról, hogy a 

beiskolázás szempontjából milyen a helyzet. 
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Döntés a temetőről és a temetkezési tevékenységről szóló 21/2000. (XII. 6.) számú rendelet 

felülvizsgálatáról és a temetőüzemeltetés feltételeiről 

 

Székely Antal elnök elmondta, lejár az év végén a jelenlegi szolgáltatóval a szerződés. A frakció 

javaslat az volt, hogy a képviselő-testület írjon ki közbeszerzési pályázatot. A pályázatban jelenjen meg 

az is, hogy a város mit szeretne fejleszteni, milyen működést szeretne és szerepeljen a pályázatban 

tételesen. 

 

Hermann Istvánné bizottsági tag elmondta, a Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság ülésén 

Dobos úr itt volt. Elmondta, hogy 2 db nyilvános wc működik a temető területén. Felhozta a 

megnövekedett rezsiköltséget. A sírok megváltása, a mennyisége lényegében nem befolyásolja az ő 

költségeiket. A Városfejlesztési Bizottság is úgy gondolta, hogy pályázatot kell kiírni 2023. 04.01-ig.  

 

Dr. Mátics István bizottsági tag véleménye szerint arra is kell megoldást találni, hogy meg lehessen 

találni a sírokat (adatbázis, parcella, sírhelyszám). Több innovációt várna el, ezt a temető mérete 

megköveteli. 

 

Miután további hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte, szavazzanak az 

előterjesztés támogatásáról. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta az 

előterjesztést és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testülete Humán Bizottságának 

159/2022. (X. 20.) határozata 

a „Döntés a temetőről és a temetkezési tevékenységről szóló 21/2000. (XII. 6.) számú rendelet 

felülvizsgálatáról és a temetőüzemeltetés feltételeiről” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Humán Bizottsága a katasztrófavédelemről és 

a hozzá kapcsolódó egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § (4) 

bekezdésétől eltérően rendelkező, az Ukrajna területén fennálló fegyveres konfliktusra, illetve 

humanitárius katasztrófára tekintettel, valamint ezek magyarországi következményeinek az elhárítása 

érdekében veszélyhelyzet kihirdetéséről és egyes veszélyhelyzeti szabályokról szóló 180/2022. (V. 24.) 

Korm. rendelet 4. §-a által meghatározott feladat- és hatáskörében eljárva az alábbi határozatot hozza: 

Elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Döntés a temetőről és a temetkezési tevékenységről 

szóló 21/2000. (XII. 6.) számú rendelet felülvizsgálatáról és a temetőüzemeltetés feltételeiről” című 

előterjesztést. 

 

Felelős: Székely Antal elnök  
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Az oroszlányi V. számú felnőtt háziorvosi körzettel kapcsolatos döntések 

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmonda, Bíró doktornővel egyeztettek, hogy vállalja el a helyettesítést 

addig, amíg nem találnak másik orvost, vagy nem sikerül Szabó doktornak értékesíteni a praxisát. Bíró 

doktornő nem mondott se igent, sem nemet. Meg fognak keresni még a városban 4-5 orvost, akik esetleg 

vállalnák ezt a feladatot.  

Arról is kellene dönteni, hogy kap-e a Szabó doktor jutalmat, elismerést. 3 M Ft-ot kapott Bende 

doktornő is, Török doktor is. Igaz ők 30 évig voltak a városban orvosok, Szabó doktor 11 évet volt itt.  

 

Székely Antal elnök véleménye szerint ez zárt ülés lesz és döntsön a képviselő-testület. 

 

Szemző Ildikó osztályvezető megjegyezte a hasonló témakörű ellőterjesztéseket nyilvános ülésen 

tárgyalta eddig a képviselő-testület.  

 

Dr. Mátics István bizottsági tag véleménye szerint a praxisjog nem sokat ér, mert ha nem jelentkezik 

senki, akkor elveszik ez a lehetőség. Ha Szabó doktor ragaszkodik a szabályokhoz, akkor fél évig meg 

sem lehet hirdetni az állást. 

A helyettesítés során nem a minőségi jellemzők a leglényegesebbek. Ugyanakkor Szabó doktornak 

jogszabály alapján járna a tiszteletbeli házifőorvos cím, amivel szintén pénz jár. 

 

Szemző Ildikó osztályvezető jelezte, nem jogosult erre a címre, mert nincs meg a szükséges év. 

 

Hermann Istvánné bizottsági tag elmondta, szakmailag nem tudja Szabó doktor úr munkáját értékelni, 

személyesen sem ismeri, de a 3 M Ft-os jutalmat soknak tartotta az önkormányzat jelenlegi anyagi 

helyzete alapján. 

 

Székely Antal elnök hozzátette, ilyen esetben azt szokta nézni, hogy az illető megérdemli-e. Jelezte, a 

határozati javaslatban nem szerepel összeg, ki van pontozva. 

 

Miután több hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte, szavazzanak az előterjesztés támogatásáról. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta az 

előterjesztést és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testülete Humán Bizottságának 

160/2022. (X. 20.) határozata 

„Az oroszlányi V. számú felnőtt háziorvosi körzettel kapcsolatos döntések” című előterjesztés 

véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Humán Bizottsága a katasztrófavédelemről és 

a hozzá kapcsolódó egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § (4) 

bekezdésétől eltérően rendelkező, az Ukrajna területén fennálló fegyveres konfliktusra, illetve 

humanitárius katasztrófára tekintettel, valamint ezek magyarországi következményeinek az elhárítása 

érdekében veszélyhelyzet kihirdetéséről és egyes veszélyhelyzeti szabályokról szóló 180/2022. (V. 24.) 

Korm. rendelet 4. §-a által meghatározott feladat- és hatáskörében eljárva az alábbi határozatot hozza: 

Elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „Az oroszlányi V. számú felnőtt háziorvosi körzettel 

kapcsolatos döntések” című előterjesztést. 

 

Felelős: Székely Antal elnök  
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2. NAPIRENDI PONT: Kérdés, interpelláció 

 

Benyiczki Ágota intézményvezető felvetette, vannak és lehetnek a gyerekek között ételallergiások. 

Tudják, hogy több városban (Komárom, Tatabánya) minden óvodában és minden olyan intézményben, 

ahol a város csinálja a közétkeztetést, az intézmények kapnak Epipen nevű injekciót. Ha ételallerigás a 

gyerek, tudnak gyorsan segíteni rajta. Sokszor óvodás korban derül csak ki, hogy dióra, mogyoróra 

allergiás, hiszen előtte nem kap ilyeneket a gyerek. Volt ilyen eset, amikor a kisgyerek teljesen bedagadt, 

odaért időben az anyukája, de lehet olyan helyzet, amikor azonnal kell cselekedniük. A nevelőtestület 

támogatja, hogy legyen ilyen injekció, ezért kérte a bizottságot, kérjen véleményt a gyerekorvosoktól és 

ha ők ezt ajánlják, akkor minden intézményben legyen legalább egy ilyen injekció. 

 

Hermann Istvánné bizottsági tag egyetértett. Kérdése az volt, hogy injekciót diagnosztizálás nélkül 

jogosult-e beadni például egy óvónő? 

 

Dr. Mátics István bizottsági tag támogatta a kérést. Minden iskolában legalább 1 ampullának kellene 

lenni. Képzésben, ha szükséges részt is vesz. Nem kell minden allergiás betegnek adrenalint adni, ezt 

akkor kell adni, amikor életmentő, ha 5 percen belül megkapja egy anafilaxiás sokkot kapott beteg. Ezt 

az injekciót bárki beadhatja. Ha élet és halál között van a beteg, akkor minden megengedett. Ilyen 

esetben nem szoktak érdeklődni a szülőktől, hogy engedélyezik-e ezt, vagy hozzájárulnak.  

 

Jónás Róbert bizottsági tag inzulin-beadással kapcsolatos kérdésére Benyiczki Ágota intézményvezető 

elmondta, 4 kolleganője is elvégezte ezt a tanfolyamot. Fel vannak készülve többféle egészségügyi 

problémára (krup, asztma, stb.).  

 

Székely Antal elnök javasolta, fogadják el, hogy legyen ilyen Epipen injekció minden intézményben és 

a következő évi költségvetésben biztosítsanak erre keretet. Kérte, szavazzanak javaslatáról. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta az 

előterjesztést és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testülete Humán Bizottságának 

161/2022. (X. 20.) határozata 

Oroszlány Város Óvodái telephelyein anafilaxiás reakció elleni Epipen injekció biztosításáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Humán Bizottsága a katasztrófavédelemről és 

a hozzá kapcsolódó egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § (4) 

bekezdésétől eltérően rendelkező, az Ukrajna területén fennálló fegyveres konfliktusra, illetve 

humanitárius katasztrófára tekintettel, valamint ezek magyarországi következményeinek az elhárítása 

érdekében veszélyhelyzet kihirdetéséről és egyes veszélyhelyzeti szabályokról szóló 180/2022. (V. 24.) 

Korm. rendelet 4. §-a által meghatározott feladat- és hatáskörében eljárva az alábbi határozatot hozza: 

Javasolja, hogy Oroszlány Város Óvodái telephelyein anafilaxiás reakció ellen legyen Epipen injekció 

és ennek beszerzésére a 2023. évi költségvetésben biztosítsanak forrást. 

 

Felelős: Székely Antal elnök  

 

További kérdés, hozzászólás nem volt, Székely Antal elnök 16 óra 15 perckor a bizottság nyílt ülését 

bezárta és zárt ülést rendelt el. 

 

K.m.f. 

 

 

 Székely Antal  

 elnök  bizottsági tag  


